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 מאגף החברה

עם כניסתי לתפקיד וכחלק מתוכנית העבודה לשנה הקרובה, אני מקדישה זמן ללמידה מרותם שכטר, מנהלת האגף: 

בכל קיבוצי התנועה. במהלך המפגש  אישית עם מזכירים ומנהלי קהילהעם השטח. במהלך תקופה זו אני נפגשת והכרות 

תכנית של הקיבוץ, את  הכיר את  סדר היום. אני זוכה לתנועההחברה ול קשר וחיבור לאגףשמים דגש על יצירת  אנו

דילמות, לאתגרים, לאת תמונת המצב של הקהילה בהתייחס לחוזקות, , מנהל הקהילהו/או  עבודה של המזכירה

' שהתנועה על סל השירותיםיחד מה  מתוך 'של הקיבוץ ובוחנים  צרכיםאנו ממפים יחד בישוב.  המתרחשים תהליכיםלו

בעיקר ו הנעים תודה למזכירים/מנהלי קהילה על האירוחאגפיה יודעת לתת, רלוונטי לקיבוץ. אני רוצה בהזדמנות זו לומר 

אני בטוחה שבסופו של דבר, גם בקיבוצים בהם יש הנהלה חזקה, ותחושת מסוגלות, שיתופי פעולה. יצור יחד הנכונות לעל 

 וף פעולה לאורך זמן יכול להיות משמעותי וחשוב בעת הצורך. שית

 מרשת מוסדות החינוך של התנועה )בהקמה(

שירותם המבורך של חיילים וחיילות פז, מנכ"ל הרשת: -מדווח קינלי טור

דתיים עומד מזה תקופה במתח בין רבנים ומוסדות בציונות הדתית לבין 

ימו מספר דיונים ואף עימותים רשויות הצבא. בשנה וחצי האחרונות התקי

סביב שאלת השירות המשותף לגברים ולנשים וגבולות ההפרדה הנדרשים 

ביחידות צה"ל. השבוע התקיימה פגישה של רבנים וראשי מוסדות דתיים 

עם הרמטכ"ל והפיקוד הבכיר בצה"ל. את מוסדות התנועה ייצגה הרבנית 

ף השתתפו אנשינו הרב מאיר נהוראי ומולי יסלזון בתוקף תפקידיהם. מכיוון נוסמיכל נגן ראש מכינות ומדרשת צהלי. 

לאחר הפגישה. אנו  או התקיימושקדמו  בהתייעצויותפז שותף -מנכ"ל רשת מוסדות החינוך של התנועה משה )קינלי( טור

יר את צרכי האחר בטוחים כי הקשר בין הציונות הדתית לבין צה"ל ימשיך ויתחזק וכי נכונותם של כל הצדדים לבחון ולהכ

, ולחיזוק של ולדאוג לרגישויות השונות תביא להמשך שיתוף הפעולה הפורה והחשוב לביטחון המדינה ולעתיד החברה

 .הברית הישראלית, בין כלל חלקי העם והחברה

 ק"מדלי מפגש

 מדריכים 35כ בהשתתפות השבוע התקיים בצפון יבוציםקב ונוער םידלי ריכימדל מפגש

 כלל הצהריים אחר. שלוחות של היפהפיים הילדים בבתי התקיים המפגש. ב"י-מא

 סדנא וכן ההדרכה מתפקיד וסוגיות רעיונות שלל עם עמיתים למידת של סדנאות

 מטירת צדוק-פרל נעמה עם ייחודית מוסיקלית

. מהמדריכים חלק עבור מאתגרת שהייתה צבי

 ,אחר מסוג לכיף דמנותוהז כוחות וכקבוצה כיחידים בעצמם גילו שהתמסרו אלו

 אמצעיים בלתי חיבורים נוצרו, חשוב והכי. החינוכית לעבודה משמעותיים ומסרים

 מפנקת לארוחה גם זכו המדריכים. הצפון ברחבי לתפקיד השותפים עם והיכרות

 .הבא למפגש כבר מחכים. החורף לקראת מצברים למילוי סמלי ושי', בשדה קפה' של



 וההתיישבות ד"הצמ פינת

. החברים באסיפת ואישור לדיון שתובא, היקף רחבת בנייה תכנית לקראת הסברה ערבי יבנה בקבוצת התקיימו אחרונהל

 התייחסות המחייבים שונים צרכים נוספו ועליה, דיור יחידת לכל ד"ממ להוסיף ההחלטה היא לתכנית המוצא נקודת

 שלדירותיהם, הוותיקים החברים עבור בעיקר – קיימים בתים שדרוג :כוללת התכנית. בקיבוץ הבינוי שאלות לכל רחבה

תחילתה  שלבים. ממספר המורכבת, רחבה בתכנית מדובר – חדשה בית ; בנייה בדק וייעשה הנגשה תיבנה, ד"ממ יתווסף

 מתאר תכנית) 35 א"פי תמ על בקבוץ לבנות שניתן הדיור יחידות כמות מלוא שהן, דיור יחידות 400 עבור אב תכנית הכנת

 פינוי ובשיטת ריקים בשטחים, הקיימת( ערים בניין תכנית) ע"התב בתוך להיבנות מתוכנן הדיור מיחידות חלק(. ארצית

 תכנון לגבי שאלות שאלו הקיבוץ חברי .חקלאיים שטחים חשבון על ע"התב הגדלת יחייב עתידי חלק(. חדש) ובינוי( הישן)

 שעלה מעניין רעיון. ירוקות פינות על ושמירה משחקים מגרשי פריסת, החינוך מבני בתחום שינויים, ציבור מבני תוספת

 אחרים רבים נושאים כמו. אחדים בקיבוצים לאחרונה שאושרה, לגובה בנייה של אפשרות כולל, ירוקה לבנייה הרצון היה

 הציבור ונותרה עוד דרך ארוכה.  להכרעת יגיע הכל – יבנה בקבוצת

 גידול מרעה לבקר ועוד...

 ישראל' התאחדות חקלאי'פורום רכזי משק של ווח שרגא וילק מנהל האגף: מד

, העוסקת בגידול מרעה לבקר. החווה שייכת הגלבוע ביקר השבוע בחוות יערות

, ועוד(, 101ממייסדי יחידת  ,גיבור ישראלקצ'ה ) –הידוע בכינויו  שמעון כהנרל

"אם הממשלה לא תתגייס בדחיפות ו ושמענו, מפי קצ'ה וארז: מוטרדים מאד ממה שלמדנלצערנו אנו חוזרים ולבנו ארז. 

נטשו ויעברו לשליטת גורמים יותציל את ענף בקר לבשר, עשרות אלפי דונמים של אדמות לאום המשמשות למרעה בקר י

כס, מכיוון אחר בענף המדגה אנו מנסים לגרום לפעולה מאוזנת של האוצר ולעצירת הפעימה השנייה של הורדת המ זרים".

( לבלתי הפיכה, ולמכת מוות לענף. השבוע 10% -שעלולה להפוך את הפגיעה שכבר נגרמה לענף )ירידה בפידיון של למעלה מ

התבשרנו גם על כוונת משרד החקלאות לגרוע גידולים מסויימים 

מהאחריות הניהולית של מועצת הצמחים, ובכללם ענף התפוח 

ו מתנגדים נחרצות למהלך שעיקר גידולו בקיבוצי הגליל והגולן. אנ

זה. ענפים אלו והדוגמאות האמורות מצטרפים לתמונה כוללת עגומה 

ובעייתית, של העדר מדיניות ממשלתית לטווח הבינוני והארוך, 

הפוגעים במטה לחמם של חקלאים, וגורמים נזק לכלכלת ישראל. אנו מנסים כתנועה לפעול בכל החזיתות ובשיתופי 

העומדים לרשותנו, כדי לעצור את המהלכים ולשנות את המגמה. בתוך כך אנו קוראים לשר  הפעולה הרחבים ביותר

 החקלאות ולממשלה לבנות תכנית מאוזנת, שתשמור על הענפים האמורים. 
 

 

 ארגון היזמויות

ביוזמת התק"צ ובשיתוף הקיבוץ הדתי ותנועת המושבים, התקיים 

. מדווח גיל הס, לאחרונה כנס שעסק בסוגיית היזמים בקיבוצים

סמנכ"ל כספים בתנועה: בסיעור מוחות משותף נבחנו הצורך והדרך 

להקמת איגוד של יזמויות. התחושה היא שישנם גופים העוסקים 

–בנושא בצורה מקצועית, ישנן סיבות המצדיקות הקמת ארגון ייחודי 

חורגים, תב"ע וחוקי רגולציה שונים. אנו שימושים  -קשיים מול הנהלת הקיבוץ, סוגיות ייחודיות למרחב הכפרי כגון 

 מאמינים שבעזרת איגוד ניתן יהיה להסיר חלק מהחסמים. 

 שבת לצעירים-שישי

)לא בודקים ת"ז( יוצאים לסופשבוע תל אביבי מלא בתוכן, בכיף בחיבורים.  25-45כן, זה עומד לקרות. צעירים בגילאי 

 !5-6.1ינו את שבת פר' שמות,  ה בקרוב תצא מודעה מפורטת, כולל דרכי הרשמה. שרי
 

 הפעילה המזכירות וחברי פורת אמיתי, שבת שלום




